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PROGRAM SOBOTNÍ BOHOSLUŽBY  
 
 

 

9,3o hodin 

Studium sobotní školy a dětské sobotní školy – vede Alena Heczková 

Téma úkolu: „Život proměněný Kristem“ 
 •         Společná píseň č. 186 „Ježíši svému díky zpívám" 
 •         Modlitba 

•         Studium probíhá ve třídách pod vedením učitelů 

•         Sbírka pro potřeby misie 

•         Společná píseň č. 232 „Můj Bůh je síla moje" 
•         Modlitba 

  

10,3o – 10,45 hodin 

Přestávka 
 

10:45 hodin 

Bohoslužba – vede Robert Heczko 

•         Přivítání, sborová oznámení  

•  Blahopřání k jubileu – první diakonka, starší sboru 
•         Společné chvály 
       č 261 „Krásnou vlast připravil“ 
•         Modlitba  

•         Sbírka pro potřeby sboru   

•  Příběh pro děti  
 

•  Společná píseň č. 234 „Bůh Syna dal“ 
•  Čtení textu Bible – Zjevení 21,5 a Izaiáš 43,18-19 – Kryštof Beneš 
•         Tichá modlitba  

•         Kázání – Lenka Lukáčová  
Téma: „Hle, všechno tvořím nové“ 

• Chvíle ke ztišení  

•        Společná píseň č. 160 „Vzdám se všeho pro Ježíše?" 
•        Modlitba – Lenka Lukáčová 

•        Společná píseň č. 284 „Kéž nás vede“ 
 
 

 
 

 
 
 
 
 
 
 

 
 

 Informační týdeník Sboru CASD Praha 5 – Smíchov 

       19. srpen 2023 



Oznámení 
 

-Přejeme požehnanou sobotu všem, kteří navštívili náš sbor. 
 

-Dnes, 19. 8., bude z Písma sloužit sestra Lenka Lukáčová. 
 

-Příští sobotu, 26. 8., bude kázáním sloužit bratr Václav Vondrášek. 
 

-Upozornění: v našem sboru probíhá další etapa rekonstrukce: 
Výměna koberců a rekonstrukce sedáků 

 

-Prosíme, mysleme na svých modlitbách na sestry a bratry, 
kteří jsou nemocní nebo prožívají různé nemilé životní situace. 

 

-Připojte se k nám také v měsíci srpnu a mysleme na svých 
modlitbách na: nemocné a potřebné 

 

-Bankovní účet sboru: 5053339/0800, do textu jméno a účel. 
 

 

 
 

 
  

 
 

 

 

Pravidelné sborové sbírky 
Účel: sbírka misie 

Bankovní účet: 5053339/0800 
Variabilní symbol: 11106 

Částka: dle vašeho uvážení 
------------------------------------------ 

 

Účel: sbírka pro sbor 
Bankovní účet: 5053339/0800 

Variabilní symbol: 777 
Částka: dle vašeho uvážení 

 

VZKAZY, PODĚKOVÁNÍ, NABÍDKA… 
 

 Kazatelská epištola Smíchovským - 162. kapitola 
 

O PLEVELI A UŠLECHTILOSTI 
 

Milé sestry, milí bratři, milí přátelé, 
 

Když jsem onehdy šla natrhat petrželku k doladění oběda, vykouknul na mě krásně 
červený drobný kvítek mé oblíbené drchničky rolní. Je to plevel, který při pletí 
záhonků vytrháváme a který je dokonce jedovatý. Ale ty červené květy jsou vážně 
krásné. Zajímavé je, že drchnička může mít květy také přímo nebesky modré nebo 
světle žluté. Když už jsem si všimla drchničky, rozhlédla jsem se kolem a najednou 
tam zase žluté kvítky a elegantně červenohnědé lístky šťavelu růžkatého, jinde 
blankytně modrý kvítek rozrazilu a jinde zase fialové kvítky kakostu maličkého. 

V období 20.– 26. 8. 2023 oslaví narozeniny: 
 

Charvátová Naďa (21.8.); Kapounková Petra (21.8.);  
Bartlová Jana (24.8.); Bezděkovský Jan (25.8.)  

 

Přejeme hojnost Božího požehnání do dalších let. 
P.S. Omlouváme se všem, na které jsme zapomněli. Nebyl to úmysl. 

 
 
 

 

 
 
 
 

 
 
 

 
 
 

 
 
 

 
 
 

 
 

 
 
 

 
 
 

 
 
 

 
 
 

 
 
 

 
 
 

 
 

 
 
 

 

QR Platba - Misie QR Platba - Sbor 



Dokonce i osamocený exemplář úporného plevele peťouru má při pohledu zblízka 
hezké drobné kvítky. 
 

Asi si řeknete, že nemáme moc dobře vypleté záhonky, ale mně ty malé kytičky 
udělaly radost. Uvědomila jsem si zase, kolem jaké krásy nevšímavě chodím a kolik 
toho není vidět, pokud se člověk nezastaví, nezmění alespoň trochu úhel pohledu, 
většinou alespoň malým skloněním se a nedá šanci nechat se oslovit a překvapit. 
Pokud se zeptáme druhých na oblíbenou květinu, často to bude růže, lilie, orchidej 
nebo alespoň kopretina. Jakoby čím větší, výraznější, voňavější, tím lépe. Ale drobné 
rostlinky jsou zase mnohem nenáročnější a vydrží to, co by „ušlechtilé” květiny 
nikdy nezvládly. A to je jako s námi: je dobře, že jsou tu lidé výrazní, obdarovaní, 
známí a možná obdivovaní, ale ani ti „obyčejní”, neobdivovaní a nenápadní nejsou o 
nic méně krásní, jen je třeba tu nenápadnou krásu a obdarování objevit. 
 

K těm nenápadným se dokonce Ježíš přímo hlásí: ‚Amen, pravím vám, cokoliv jste 
učinili jednomu z těchto mých nepatrných bratří, mně jste učinili.‘ (Mt 25,40) nebo 
„Nechte děti a nebraňte jim jít ke mně; neboť takovým patří království nebeské.“ (Mt 
19,14). Tak ať už je tvoje oblíbená květina jakákoli, ať sebe vnímáš jako 
vybočující/ho nebo jako úplně obyčejnou/obyčejného, na Božím pohledu a jeho 
lásce k tobě to nemění vůbec nic. Je prostě nekonečná. 

 

Požehnanou sobotu, požehnaný celý týden s novými objevy svědčícími o Boží lásce 
přeje a zdraví… 

  Soňa Sílová, vaše kazatelka 
 

SOBOTNÍ ŠKOLA – příští týden 
 

Téma 3.čtvrtletí 2023: EFEZSKÝM 
Lekce 9: Žít moudře 
Texty:  Ef 5, 1-20 
 

Pátá kapitola listu Efezským věnuje pozornost tomu, jak žije 
ten, kdo se nechá Kristem proměnit, přehodnotí své životní 
priority a dokáže moudře rozpoznat, co má v životě 
opravdovou cenu a hodnotu. 
 

• Ef 5,1–5: Hodnota lásky a vděčnosti místo nemravnosti 
(neděle) 

• Ef 5,5–10: Hodnota „světla“, dobroty a pravdy (pondělí) 
• Ef 5,11–14: Odmítnutí nehodnotných „skutků tmy“ (úterý) 



• Ef 5,15–20: Hodnota opravdové moudrosti (středa) 
• Ef 5,18–20: Hodnota vděčnosti a oslavování Boha (čtvrtek) 

 

PDF lekce: https://sobotniskola.casd.cz/lekce_PDF/aktualni/09.pdf 
Bible pro dnešek s teologem Oldřichem Svobodou – pořad HopeTV inspirován 
tématem lekcí sobotní školy. 
https://www.youtube.com/results?search_query=hopetv+sobotn%C3%AD+%C5
%A1kola 
 

Mobilní aplikace Sobotní škola v češtině. 
 

 

V App Store vyhledat Sabbath School, v Google Play vyhledat Sobotní škola nebo 
Sabbath School. 

Daniel Kubečka 

Archa pomoci Vás zve na výlet do Hořovic 

Společně se vydáme na prohlídku zámku s názvem "Život 
na panském sídle". Uvidíme všechny autenticky vybavené 
pokoje i prostory pro služebnictvo. Součástí prohlídky je kaple, přes apartmány knížete 
a kněžny, soukromé pokoje posledních majitelů aj. 

Sraz bude 10. 9. v 8:30 před Sborem Církve adventistů sedmého dne Praha – Smíchov 
a návrat tamtéž očekáváme kolem 18:00. 
Po příjezdu na zámek v čase od 10:00 do 11:00 je možné se občerstvit v zámecké 
kavárně, jít se projít do parku či navštívit Výstavu hraček šlechtických dětí (prohlídka trvá 
30 min.). Na zámku nás od 11:00 čeká samotná prohlídka. Zámek není bezbariérový a při 
prohlídkovém okruhu je potřeba zdolat 2x cca 12 schodů. S výstupem a sestupem 
schodů Vám samozřejmě rádi pomůžeme. 
Po prohlídce zámku se autobusem přemístíme na nedaleký ranč Opatrný, kde 
nahlédneme do stájí na koně a přesuneme se do místní restaurace, kde nás ve 14:00 
bude čekat oběd.  

K obědu bude polévka – zeleninový krém pro všechny stejná a u hlavního jídla je na výběr 
ze dvou variant: 
Varianta A: Kuřecí plátek se šťouchaným bramborem a bylinkovou omáčkou. 
Varianta B: Těstoviny s bazalkovým pestem, sušenými rajčaty a parmazánem. 
Prosíme, abyste nám při přihlašování na výlet rovnou sdělili i o jakou obědovou 
variantu máte zájem. 

Po obědě se cestou zpět zastavíme na Tetíně, kde dostaneme krátký výklad o tamní 
historii. 

Účastníci výletu mají opět vše hrazeno a platí pouze 100,- příspěvek na dopravu. Prosíme 
majitele průkazu ZTP či ZTP/P, aby si své průkazy vzali na výlet sebou. 
Z důvodu omezené kapacity autobusu a zajištění oběda je třeba se na výlet předem 
přihlásit buď pomocí e-mailu na adrese doborovolnici@petrklice.cz  
nebo na telefonním čísle +420 731 274 242. Budeme se moc těšit na další společné 
výletové setkání. 

Za APP R. Klíma 

https://sobotniskola.casd.cz/lekce_PDF/aktualni/09.pdf
https://www.youtube.com/results?search_query=hopetv+sobotn%C3%AD+%C5%A1kola
https://www.youtube.com/results?search_query=hopetv+sobotn%C3%AD+%C5%A1kola
mailto:doborovolnici@petrklice.cz


K    Z A M Y Š L E N Í 
 

SPOLEČNĚ PRO BOŽÍ VĚC 

Rozhovor s Václavem Vondráškem 

Evangelizační akce Christ for Europe 
proběhla také ve sboru Praha Be-
thany. Nabízíme hodnocení kazatele 
sboru Praha-Bethany Václava Vond-
ráška. 

Jak se stalo, že se sbor Bethany zapojil 
do akce Christ for Europe?  

Někdy na podzim loňského roku jsme 
se dozvěděli o pořádání projektu Christ 
for Europe s tím, že vedení církve přišlo 
s nabídkou, aby tato evangelizace s 
přednášejícím Tedem Wilsonem pro-
běhla v našem sboru. A výbor sboru s 
tímto návrhem souhlasil.  

Měl jsi před zahájením akce z něčeho 
obavy?  
Dnešní dobu vnímám jako dobu osob-
ních kontaktů a osobních svědectví. 
Zvlášť v Praze je mnoho aktivit a kul-
turních nabídek, proto jsem měl obavy 
z pořádání veřejných přednášek „na 
plakát“. Zároveň jsem měl kvůli dlouho-

dobějším diskusím v církvi trochu 
obavu ze spolupráce se samotným 
Tedem Wilsonem a s poselstvím, které 
do našeho kulturního kontextu bude 
chtít přinést.  

Jak celá akce probíhala u vás ve 
sboru?  
Vše jsme projednali na výboru sboru, 
později se sborem a navzdory některým 
otazníkům jsme v celé akci viděli šanci, 
jak přinést svědectví o Kristu. Již dlouho 
předem jsme pořádali modlitební 
setkání na toto téma, utvořili jsme 
organizační skupinu zástupců sboru, 
církve a organizace Maranatha, oslovili 
jsme ke spolupráci anglicky mluvící 
skupinu v Bethany a skupinu Žižkov, 
které působí při sboru Bethany.  

Kolik lidí se přednášek účastnilo?  
Celá akce trvala 14 dní, během kterých 
proběhlo 15 přednášek a prakticky 
každý večer bylo u nás v Bethany mini-
málně 100 návštěvníků, z toho vždy 
nejméně čtvrtina byla přátel a hostů. 
Zvlášť o víkendu byl problém si u nás ve 
sboru někam sednout, což se nám 
pravidelně nestává.  

Jak celou akci zpětně hodnotíš?  
Jsem rád, že jsme jako sbor přes 
počáteční rozpaky do celé akce šli. Když 
jsme si se sborem dělali hodnoticí 
setkání u příležitosti sboro-vého agapé, 
zaznívala stále znovu slova vděčnosti za 
to, že jsme „mohli být u toho“. Co jsme 
vnímali jako pozitivní, byla v prvé řadě 
možnost nabídnout lidem v našem 
osobním i pražském okolí, aby se blíže 
seznámili s křesťan-skou nadějí v naší 
složité době. Zároveň to bylo období v 
životě našeho sboru, kdy ve sboru a v 
církvi „o něco šlo“ a spojovala nás 
spolupráce na Božím díle. To velmi 
pozitivně mění dynamiku života sboru i 
sobotních setkání. Pro-žívali jsme již 



zmíněnou radost ze spolupráce s 
anglicky mluvící skupinou Bethany, 
která se schází v sobotu odpo-ledne, a 
se skupinou Žižkov, která se už v 
týdnech před přednáškami a pak i v 
jejich průběhu věnovala rozdávání 
literatury a zvaní na přednášky. Všichni 
se pak každý večer zapojovali do týmu 
pořadatelů, kde bylo cca 10–15 lidí. 

Měli jsme možnost uvědomit si, co víra 
dává každému z nás a jak o našem 
přesvědčení mluvit s druhými lidmi. 
Všichni jsme si mohli „oprášit“ své poz.-
nání „přítomné pravdy“ a zapřemýšlet 
nad tím, kam jsme se osobně jako 
jednotlivci i církev posunuli. Každý z 
nás mohl pozvat své přátele na otev-
řenou evangelizaci, každý z nás mohl po 
přednášce vždy večer hovořit s lidmi na 
duchovní témata, což se v takové inten-
zitě v běžném životě nestává tak často. 
V rámci přípravy na přednášky se také 
rozdalo mnoho knih a propagačních le-
táků na stolečkové evangelizaci. 

 

Jak se vám spolupracovalo s hlavním 
řečníkem, Tedem Wilsonem?  
To, co bylo povzbudivé a co zaznívalo 
také velmi často v hodnoticí sborové 
diskusi, byla pozitivní lidská zkušenost 
s bratrem Tedem Wilsonem. Poznali 
jsme jej v přípravných setkáních i každý 
večer jako duchovního člověka s 
osobním zájmem o hledající lidi, který 
naslouchal našim představám a hledal 
vždy společný konsenzus. Zkušenost z 

následných setkání ukazuje, že nově 
hledající prakticky většinu toho, co na 
přednáškách slyšeli, možná zapomněli, 
ale jistě jim zůstala v hlavě Tedova věta, 
kterou opakoval na každém večeru: 
„Pokud je to v Bibli, tak to beru, pokud 
to tam není, není to nic pro mne.“ Velmi 
pozitivně jsme také vnímali podporu, 
spolupráci a pomoc z vedení církve – ať 
z Českého sdružení, či Česko-Slovenské 
unie, nadstandardní byla i spolupráce s 
Maranathou.  

Považuješ akci za „úspěšnou“?  
Záleží na tom, jak hodnotíme „úspěch“. 
Měřeno čistými daty jsme po přednáš-
kách otevřeli tři kurzy Bible, kontak-
tujeme asi 25 lidí, kteří v anketě pro-
jevili zájem o duchovní rozhovory. 
Mnoho lidí bylo osloveno, a mohli se tak 
posunout na své cestě k Bohu. Asi až 
jednou u Pána uvidíme, co bylo oprav-
dovým „ovocem“ celé akce.  

Měla naopak nějaké slabé místo?  
Slabým místem akce byla dle mého 
mínění skutečnost, že jsme se o této 
možnosti dozvěděli jen pár měsíců před 
akcí. Zároveň komunikace s příprav-
ným týmem okolo Teda Wilsona byla 
zpočátku velmi těžkopádná a málo 
pružná. Samotné přednášky provázely 
prezentace, ve kterých některé obrázky 
pocházely z jiného kulturního prostře-
dí, které nám nebylo úplně vlastní. 
Přednášky se ale přesto mohly stát 
dobrým přehledným úvodem pro 
člověka, který o Bohu nic neví. Při 
takových veřejných přednáškách pra-
cujeme s verši, které jsou izolované z 
určitého kontextu, proto je potřeba 
vždy navázat nabídkou studia Písma v 
širších souvislostech, aby si lidé osobně 
na Bibli sáhli a naučili se s ní pracovat.  

Setkal ses s nějakým zajímavým přím-
během účastníků?  
Každý rozhovor u stolku s čajem a 
sušenkami, které byly k dispozici po 



každé přednášce, byl něčím inspira-
tivní. Velmi zajímavý byl příběh dvou 
manželů z letničního sboru, kteří trvale 
žijí v Anglii. Vyprávěli nám, že jim Duch 
svatý ukázal, aby jeli do Čech na 
přednášky Teda Wilsona, kde uslyší 
důležité poselství. A oni to skutečně 
udělali, pronajali si zde na dva týdny 
hotel a nevynechali jediný večer. 
Modlíme se za jejich další duchovní 
cestu.  

Co ti osobně udělalo největší radost?  
Jako kazatele sboru Bethany mne 
nejvíce potěšila spolupráce s mnoha 
vzácnými lidmi z české i anglické 
Bethany a se skupinou Žižkov. Před akcí 
i na každém dalším večeru jsme se 
společně modlili a šlo nám všem o Boží 
věc. Jsme vděční za kontakty na nové 
hledající lidi, se kterými se můžeme 
následně scházet; být jim duchovními 
průvodci je pro nás radostí. Zároveň to 
byl i pro mě nový užitečný impulz, jak 
lépe a autentičtěji vysvětlovat hleda-
jícím, kdo je pro mě Ježíš a co mi dává 
život s ním v realitě všedních dnů. 

SPOLEČNÁ SOBOTA 

V LETŇANECH 

Vít Vurst, předseda Českého sdružení 
CASD 

To, co si budu pamatovat ze soboty 
27. května 2023, je radost z toho, že 
jako „církev“ můžeme být zase spolu. 
Situace kolem covidu nám na 
dlouhou dobu nedovolila dělat velké 
akce. 
 

Vnímal jsem, že na tuto sobotu nepřijeli 
lidé jenom kvůli předsedovi GK Tedu 
Wilsonovi, ale i kvůli možnosti potkat 
se, vidět se a sdílet se. To, že máme za 
sebou zvláštní chvíle, bylo znát i na té 
skutečnosti, že se bohoslužby zúčas-
tnilo přibližně 400 lidí z Ukrajiny –
především těch, kteří žijí na území 

Českého sdružení. „Tahákem“ našich 
bohoslužeb by neměl být člověk nebo 
program. Smyslem bohoslužeb je 
především naslouchání Bohu a také 
chválení a uctívání Boha. Pro mne 
osobně byl nejsilnějším momentem 
křest tří lidí. U tohoto křtu jsem si znovu 
uvědomil, jak moc jsme závislí na Ježíši 
Kristu, a také to, jaké je skutečné pos-
lání církve. Jsme společenstvím, které 
nese zodpovědnost za území, na kterém 
působí. Jsme zodpovědni za to, aby lidé 
kolem nás poznali Ježíše Krista a těšili 
se stejně jako my na setkání s ním. A to 
bylo také obsahem společného shro-
máždění a bohoslužby v Letňanech. 
 

 

advent 7 /2023 



  



 

 

 
 

 

SBOR PRAHA SMÍCHOV ODDĚLENÍ KD VÁS VŠECHNY ZVE NA 

BOWLING 
2. KD TURNAJ 2023 

15. ŘÍJEN 2023 
 

BEST BOWLING ZLIČÍN 
ŘEVNICKÁ 1, PRAHA 5, ZLIČÍN 

 

 

Přihlášky: osobně nebo na nástěnce (bude opět tabulka pro přihlašování).  
Za KáDečko Jaroslav Skála a Samuel Ballangó. 



 

K A Z A T E L N A 

 

MARNOTRATNÝ OTEC 
Kázání ze soboty 6.5.2023 Praha Vinohrady – br. Radim Toman 

 
Lukáš 15,11–32  

O kom je tento příběh?  

Postavy  

Vždycky jsem měl za to, že je o marnotratném synu…později jsem to pochopil, že 
možná je o dvou ztracených synech…ale dneska vím, že je o jejich otci. Otec je hlavní 
postava a synové jsou role vedlejší. Otec, i když to nikde není přímo řečeno, je sám 
Bůh. Já a ty jsme jeho synové/dcery – děti.  

Postoje dětí  

To mladší bylo trochu drzé, ale nebálo se říct, co chce…a šlo si za tím. Řídilo se 
heslem: raději litovat, že jsem udělal chybu než litovat toho, že to ani nezkusil. Druhé 
– starší dítě vnímalo tíhu zodpovědnosti, a přestože by se spoustu věcí přálo, bálo se 
o něco žádat. Jeho heslo znělo: Kdo nic nedělá, nic nezkazí.  

Modlitby dětí  

Jejich životní postoje a přístupy se promítaly i do jejich modliteb. Modlitba je vůbec 
zajímavý lakmusový papírek našeho vztahu s Otcem…jak se modlíme vypoví více 
než cokoliv jiného.  

Mladší dítě:  

Otče, dej mi díl majetku, který na mě připadá.‘  

Otče, zhřešil jsem proti nebi i vůči tobě. Nejsem už hoden nazývat se tvým synem; 
přijmi mě jako jednoho ze svých nádeníků.’  

Mladší se buď modlí se smělostí až drzostí – DEJ MI, CO MI PATŘÍ. S jistotou, že je 
Syn a má na to “nárok” - “právo”, že Otec je povinen mu věci dát a požehnat. Ale jde 
mu více o to, co by od Otce mohl dostat než o Otce samotného. Nebo naopak po 
životním fiasku se modlí z pozice: Už nejsem Syn, nemám právo – nárok.  

Starší dítě:  

Bez oslovení ‚Tolik let už ti sloužím a nikdy jsem neporušil žádný tvůj příkaz; a mně 
jsi nikdy nedal ani kůzle, abych se poveselil se svými přáteli. Ale když přišel tenhle 
tvůj syn, který s děvkami prohýřil tvé jmění, dal jsi pro něho zabít vykrmené tele.’  

Starší se necítí ani jako syn, protože neoslovuje svého Otce tímto titulem. Možná se 
vnímá rovnou jako ten sluha – otrok…protože vnímá, že od svého „Pána“ nedostal 
nikdy svolení k tomu, aby se radoval. Celý život vnímá křivdu, anebo závist, že on 
neměl tu smělost být stejně drzý jako jeho mladší sourozenec. I jemu jde spíše o 
dědictví a majetek než o vztah s Otcem. Ten navíc po návratu jeho mladšího syna 
znovu rozděluje majetek, a tak zdá se, že vnímá tuto křivdu. Mladšího bráchu však 

 



 

 na rozdíl od předchozích podobenství o ztracenosti nikdo nehledá…toto měl být 
úkol staršího.  

Postoj Otce a reakce na modlitby  

Otcův postoj je, ale na celém příběhu nejvíce zarážející nejvíce. Upřímně řečeno, 
neznám žádného takového otce. Naopak znám otce, kteří zanevřeli na své děti, když 
nejednali podle jejich představ a plánů. Otcův postoj je skandální i pro dobu, ve které 
je příběh vyprávěný. (nejen v kontextu Deut. 21, 18-21)  

Na modlitbu svého mladšího dítěte reaguje tak, že ji bez řečí vyhoví. Mladší 
sourozenec navíc svou smělostí způsobí, že i starší bratr dostává svou podíl. Otec 
rozdává vše, co má a nezůstává mu nic. Dává vše svým dětem. A je na nich, jak s tím 
naloží. Vkládá do nich svou důvěru. Nerozporuje jejich přání ani následné počínání. 
Takový je nebeský Otec…táta, který by se pro své děti rozdal. Který donekonečna 
neopakuje…ne, neee, NE!!! Který říká ANO svým dětem. Říká: Proste, a bude vám 
dáno; hledejte, a naleznete; tlučte, a bude vám otevřeno. Mt7.7 Až dosud jste o nic 
neprosili v mém jménu. Proste a dostanete, aby vaše radost byla plná. J16.24  

Druhou dobře připravovanou modlitbu Otec zastaví, než ji syn dořekne. Protože 
odmítá jakoukoli možnost, že by jeho syn neměl být jeho synem. Přijímá jeho 
vyznání, ale o tom, kdo je a není hoden se nazývat synem nerozhoduje dítě, ale rodič. 
Ano, často se rodiče zříkají svých dětí, hrozí vyděděním. Ale nebeský Otec jedná 
jinak.  

I modlitbu bez oslovení – ve, které není špetka respektu a úcty, přechází laskavým 
domlouváním a pozváním na hostinu.  

Řím 8, 14-17 Ti, kdo se dají vést Duchem Božím, jsou synové Boží. Nepřijali jste přece 
Ducha otroctví, abyste opět propadli strachu, nýbrž přijali jste Ducha synovství, v 
němž voláme: Abba, Otče! Tak Boží Duch dosvědčuje našemu duchu, že jsme Boží 
děti. A jsme-li děti, tedy i dědicové – dědicové Boží.  

V Otcových očích nejsme otroci ani sirotci, jsme děti, a tudíž i dědicové. Toto 
radostné poselství máme zaslechnout. Přestaňme ignorovat jako starší syn, že jsem 
od Otce dostali všechno. Není nic, co by nám nechtěl nebo nemohl dát. Přestaňme se 
modlit jako otroci nebo sirotci.  

Máme skandálně laskavého Otce.  

…který stojí na zápraží a vyhlíží každou naši modlitbu…která začíná tím: Abba – 
Tatínku – Otče.  

…který říká: Synu, ty jsi stále se mnou a všecko, co mám, je tvé.  

MÁME PROČ SE RADOVAT!  
 
 
 
 
 
 
 



 

Kreslené příběhy Starého zákona 
 

 

 
 

 

 
 

 

 
 

 

 
  

 

 
 

 

 
 
 

 

 

 
 

 

 
 

 

 
 

 

 
 

 

 
 

 

 
 

 
 

 

 
 

 

 
 

 
 
 
 
 
 
 

Pokračování příště 
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